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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 20.11.2023  

Číslo: 0010/15/2023-364 

Vybavuje: Ing. arch. Peter Serfözö 
e-mail: peter.serfozo@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 178 

  

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 7. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 15.11.2023 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Majetkové veci: Dodatok č. 5 k  Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samo-

správneho kraja 

4. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2024 – 2026 

5. Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým  

sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 

13/2016 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských 

zariadeniach 

6. Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým  

sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 

18/2022 o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

7. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického kraja na roky 2023 – 

2027 (s výhľadom do roku 2030) 

8. Vyhodnotenie Vodíkovej stratégie Košického kraja za obdobie 2022 – 2023 

9. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. 

polrok 2024 

10. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

na I. polrok 2024 

11. Novela veterinárneho zákona- problémy s odchytom a umiestňovaním túlavých zvierat 

12. Znečistenie životného prostredia v okolí mesta Krompachy 

13. Návrhy, podnety a požiadavky 

14. Rôzne 

15. Záver 
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K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák privítal členov komisie a zhodnotil stav 9 prítomných 

členov komisie. Privítal hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka. 

 

Z celkového počtu 19 členov komisie boli na začiatku rokovania prítomní 9 členovia, čo nie 

je  nadpolovičná väčšina a  komisia nebola  uznášaniaschopná.  

Predseda komisie upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu 

výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice.  

Program rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál 

na prerokovanie bol zverejnený na digitálnom zastupiteľstve.  

Predseda pristúpil k schváleniu programu rokovania, členom komisie zároveň umožnil podať 

návrh na doplnenie bodu do programu rokovania, čo nikto z prítomných nevyužil. 

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 

Prišiel jeden člen komisie, komisia mala 10 členov a stala sa uznášania schopnou. 

Záver: 

O bode č. 1 komisia nehlasovala, nebola uznášania schopná. 

 

 

K bodu č.2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Podané podnety:  

 Podnet o uskutočnenie pracovného stretnutia s úradom splnomocnenca pre rómske 

komunity- otvorenie témy splavovania odpadov v Prešovskom a Košickom kraji 

v povodiach riek Hornád a Hnilec. 

Na rokovanie komisie prijali pozvanie p. Dominik Bezák a p. Jozef Koky, (zástupcovia úradu 

splnomocnenca pre rómske komunity).  

Pán Bezák predstavil činnosť úradu splnomocnenca v rámci práce s obcami v ktorých sa 

nachádzajú rómske komunity.  
 

Predseda komisie p. Lesňák spresnil dôvod ich prizvania a to zvážanie veľkého množstva 

odpadov v povodiach riek po výdatných dažďoch do vodnej nádrže Ružín najmä z obcí 

Kluknava a Richnava. Úrad splnomocnenca bol oslovený z dôvodu pomoci riešenia tejto 

problematiky. 

 

Do diskusie sa zapojili: Ing. Jozef Magda, JUDr. Beáta Zemková, Ing. Peter Sekula 

Predmetom diskusie boli témy: 

- potreba edukácie občanov v obciach na tému triedenia a spracovania odpadov 

- problémy s odpadmi aj v iných obciach (Jasov) 

- prednesenie problematiky úradom splnomocnenca na úrade vlády 

Záverom diskusie je iniciovať prezentovanie problematiky hromadenia odpadu v povodiach 

riek pretekajúcich cez obce Víťaz, Kluknava, Richnava, Margecany a Jaklovce. Odpad sa 

dlhodobo hromadí vo vodnej nádrži Ružín. Snahou je hľadať riešenia v spolupráci so 

splnomocnencom vlády pre rómske komunity 

Prišiel jeden člen komisie, mala 11 členov. 
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 Preverenie ochranných pásiem vyplývajúcich z územnoplánovacej dokumentácie. 

Informáciu predniesla Ing. arch. Želmíra Blichová, PhD. 

 

Do diskusie sa zapojili: RNDr. Martin Smrčo, Ing. Jozef Magda, Ing. arch. Peter Serfözö 

Predmetom diskusie boli témy: 

- rozdiel typu ochranných pásem v rámci ÚP kraja a obce 

- problém sucha na Ružínskej priehrade a jeho riešenie 

 
 

 Návrh na vytvorenie pracovnej skupiny za účelom riešenia nepriaznivého vplyvu 

veľkochovu ošípaných v obci Olcnava.  

Informáciu podal p. Ing. Ihnát: vzhľadom na zatiaľ nezvýšené množstvo ošípaných v obci 

Olcnava toho času nie je v obci cítiť zvýšený zápach. Pracovná skupina je v kontakte so 

starostom obce a je pripravená konať hneď ako to bude potrebné. 

 

 PCB látky - Strážske 

toho času bola vyhlásená výzva : Sanácia kontaminovaných území, no oprávneným 

žiadateľom na čerpanie sú iba ministerstvá.  

 

Uznesenie č. 36/2023: Komisia berie na vedomie kontrolu plnenia podnetov a požiadaviek. 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 3 

Majetkové veci: c) Dodatok č. 5 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického 

samosprávneho kraja 

Vyjadrenie:  

JUDr. Ľubica Palková vysvetlila Dodatok č. 5 k Zásadám hospodárenia s majetkom 

Košického samosprávneho kraja, ktorý sa týka najmä časti vecných bremien a  výpožičky. 

Diskusia: 

Do diskusie sa nikto nezapojil 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 37/2023 

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu Košického 

samosprávneho kraja podľa ust. § 11 ods. 2 písm. b) zákona č. 302/2001 Z. z. o samospráve 

vyšších územných celkov v znení neskorších predpisov a § 9 ods. 1 zákona č. 446/2001 Z. z. 

o majetku vyšších územných celkov  v znení neskorších predpisov schváliť  

Dodatok č. 5 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

s účinnosťou od 01. 01. 2024. 

 

Hlasovanie č. 2:  

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 4 : 

Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2024 – 2026 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Martin Sokol  a Ing. Lipovská predniesli materiál týkajúci sa návrhu rozpočtu Košického 

samosprávneho kraja na roky 2024-2026. 

Diskusia: 

Do diskusie sa nikto nezapojil 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 38/2023 

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča Zastupiteľstvu Košického 

samosprávneho kraja podľa § 11 ods. 2 písm. d) zákona č. 302/2001 Z. z. o samospráve 

vyšších územných celkov v znení neskorších predpisov 

A) zobrať na vedomie 

Stanovisko hlavného kontrolóra Košického samosprávneho kraja k Návrhu rozpočtu 

Košického samosprávneho kraja na roky 2024 – 2026 

B) schváliť 

1. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2024 - 2026 

2. Rozpočet Košického samosprávneho kraja na rok 2024 takto: 

a) Bežný rozpočet Košického samosprávneho kraja na rok 2024 

bežné príjmy vo výške 273 687 489 € 

bežné výdavky vo výške 269 374 489 € 

b) Kapitálový rozpočet Košického samosprávneho kraja na rok 2024 

kapitálové príjmy vo výške 32 455 000 € 

kapitálové výdavky vo výške 41 206 798 € 

c) Finančné operácie Košického samosprávneho kraja na rok 2024 

príjmové finančné operácie vo výške 42 300 336 € 

výdavkové finančné operácie vo výške 37 861 538 € 

 

Hlasovanie č. 3:  

Prítomní: 11 

Za: 10     Proti: 0   Zdržal sa: 1 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 5: 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺ-

ňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 13/2016 o určení 

výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských zariadeniach. 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Mária Knutová predstavila Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho 

kraja, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho 

kraja č. 13/2016 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v škol-

ských zariadeniach. 
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Diskusia:  

K bodu diskusia neprebehla 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

 

Uznesenie č. 39/2023 

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča Zastupiteľstvu Košického 

samosprávneho kraja podľa § 8 ods. 1 a § 11 ods. 2 písm. a)   zákona č. 302/2001 Z. z. 

o samospráve vyšších územných celkov v znení neskorších predpisov a podľa § 28, § 114, § 

140 a § 141 zákona č. 245/2008 Z. z. o výchove a vzdelávaní (školský zákon) a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov schváliť  

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 13/2016 o určení výšky 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských  zariadeniach. 

 

Hlasovanie č. 4:   

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 6: 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺ-

ňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2022 o financo-

vaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských zaria-

dení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja  

 

Vyjadrenie: 

Ing. Mária Knutová predstavila Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho 

kraja, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho 

kraja č. 18/2022 o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských 

škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja  

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 40/2023 

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča Zastupiteľstvu Košického 

samosprávneho kraja podľa § 8 ods. 1 a § 11 ods. 2 písm. a) zákona č. 302/2001 Z. z. o 

samospráve vyšších územných celkov v znení neskorších predpisov a podľa § 28, § 114, § 

140 a § 141 zákona č. 245/2008 Z. z. o výchove a vzdelávaní (školský zákon) a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov schváliť  

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2022 o financovaní zá-

kladných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských zariadení 
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v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 1/2022 z 18. 12. 2022.  

Hlasovanie č. 5:  

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 7: 

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického kraja na roky 2023 – 

2027 (s výhľadom do roku 2030) 

 

Vyjadrenie: 

Materiál predstavila Ing. Barbora Kováčová a Mgr. Katarína Rosičová PhD.  Materiál bol 

podrobne predstavený na predošlej komisii. Do dokumentu boli tentoraz zapracované 

požiadavky od obcí.  

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Uznesenie č. 41/2023:  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča Zastupiteľstvu Košického 

samosprávneho kraja podľa § 11 ods. 2 písm. c)  zákona 

č. 302/2001 Z. z. o samospráve vyšších územných celkov v znení neskorších predpisov 

schváliť 
Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja na 

roky 2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030), s povinnosťou bezodkladne zapracovať obsah 

záverečného stanoviska z posúdenia strategického dokumentu, prihliadať na podmienky 

prijatia strategického dokumentu a zohľadniť výsledky záverečného stanoviska  

z posudzovania vplyvov na životné prostredie. 

 

Hlasovanie č. 6:  

 

Prítomní: 11 

Za: 11    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 8: 

Vyhodnotenie Vodíkovej stratégie Košického kraja za obdobie 2022 – 2023 

Vyjadrenie:  

Materiál predstavila RNDr. Katarína Sasaráková. Bol vyhodnotený proces, ktorý prebieha 

v súvislosti s tvorbou Vodíkového údolia. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: RNDr. Martin Smrčo, Ing. Róbet Magyar  

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- princíp výroby vodíka a jeho možnosti využitia v železničnej doprave 

- umiestnenie plánovanej spoločnosti na výrobu vodíka V2H2 
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Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 42/2023 

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča Zastupiteľstvu Košického 

samosprávneho kraja podľa § 11 ods. 2 písm. c) zákona 

č. 302/2001 Z. z. o samospráve vyšších územných celkov v znení neskorších predpisov 

zobrať na vedomie 

Vyhodnotenie Vodíkovej stratégie Košického kraja za obdobie 2022 – 2023.  

 

Hlasovanie č. 7:  

Prítomní: 11 

Za: 11    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 9: 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 

I. polrok 2024 

Vyjadrenie:  

Materiál predstavila Ing. Mária Halačová. Náplň zasadnutí predstavuje zameranie ÚKSK 

a navrhuje priority, ktoré sú plánované na predkladanie na jednotlivé zasadnutia zastupiteľstva. 

 

Diskusia :   

Diskusia k bodu neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 43/2023 

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča Zastupiteľstvu Košického 

samosprávneho kraja podľa § 11 ods. 2 písm. c) zákona 

č. 302/2001 Z. z. o samospráve vyšších územných celkov v znení neskorších predpisov 

zobrať na vedomie 

Rámcovú obsahovú náplň zasadnutí Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2024.  

 

Hlasovanie č.8:  

Prítomní: 11 

Za: 11    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 10: 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2024 

Predseda komisie predstavil návrh plánu úloh komisie územného plánovania a životného pro-

stredia Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2024 

V znení:  

1. Informácia Oddelenia územného plánovania a životného prostredia o obstarávaní ÚPN 

VÚC Košický kraj – Zmeny a doplnky č. 6/2024 

2. Informácia o činnosti Oddelenia územného plánovania a životného prostredia za rok 

2023 

3. Informácie o aktuálnom stave projektov Odboru regionálneho rozvoja. 
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Diskusia :   

K pôvodným navrhovaným trom bodom boli komisiou navrhnuté a odsúhlasené ďalšie dva 

body v znení: 

4. Riešenie problematiky znečistenia v povodiach riek Košického samosprávneho kraja 

a systémové opatrenia na elimináciu odpadu v týchto oblastiach. 

5. Spolupráca s Prešovským samosprávnym krajom pri riešení významných 

environmentálnych záťaží.  

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 44/2023 

Komisia Územného plánu a životného prostredia schvaľuje Plán úloh komisií Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2024 s doplnením dvoch bodov. 

 

Hlasovanie č. 9:  

Prítomní: 11 

Za: 11    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 11: 

Novela veterinárneho zákona- problémy s odchytom a umiestňovaním túlavých zvierat 

Bod predniesla Ing. Barbora Kováčová.  V súvislosti s problematikou je plánom začať prie-

skumom, ktorý by ukázal reálne vnímanie problematiky túlavých psov v území. A takto získať 

dátovú základňu na základe ktorej by sa hľadali riešenia. 

 

Diskusia :   

Do diskusie sa zapojil RNDr. Smrčo.  

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- reálnosť s výskytom túlavých psov v obciach  

- problém v súvisiacej legislatíve, snaha o novelizáciu zákona 

- malá kapacita útulkov pre túlavé zvieratá 

 

Uznesenie č. 45/2023 

Komisia územného plánu a životného prostredia berie na vedomie informáciu o Novele vete-

rinárneho zákona- problémy s odchytom a umiestňovaním túlavých zvierat 

Hlasovanie č. 10:  

Prítomní: 11 

Za: 11    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 12: 

Znečistenie životného prostredia v okolí mesta Krompachy 

Prezentuje: Mgr. Ján Rudy.  

Okolie mesta Krompachy a aj samotné mesto je dlhodobo oblasťou na riadenie kvality ovzdu-

šia vyhlásenou SHMÚ. Košický samosprávny kraj je v procesoch riešenia problémov 

s kvalitou ovzdušia len o jeden stupeň vyššie ako obce a mestá. V súlade s platnou legislatí-

vou má obec možnosť vydať svoj miestny program na zlepšenie kvality ovzdušia ak to zastu-

piteľstvo schváli. Pomocou schválených VZN môže následne korigovať činnosť občanov 
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v snahe zlepšiť kvalitu ovzdušia. Mesto Krompachy by malo z vlastnej iniciatívy podať pod-

net na Inšpekciu životného prostredia a Okresný úrad, a začať koncepčne hľadať riešenia tejto 

nepriaznivej situácie. 

Uznesenie č. 46/2023 

Komisia územného plánu a životného prostredia berie na vedomie informáciu o znečistení 

životného prostredia v okolí mesta Krompachy 

 

Hlasovanie č. 11:  

Prítomní: 10 

Za: 10    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 13: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

- Možnosti koncepčného riešenia problémov s diviakmi pri ľudských osídlach 

s pohľadu úradu KSK. (Mgr. Ing. Ihnát). 

 

 

K bodu 14: 

Rôzne 

 

Bez pripomienok.  

 

 

K bodu 15: 

Záver:  
Predseda komisie Ing. Milan Lesňák konštatoval, že program 7. rokovania Komisie ÚPŽP bol 

vyčerpaný a poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. arch. Peter Serfözö                                                              

tajomník komisie 

v.z. Ing. Mária Halačová 

...................................................... 

Ing. Milan Lesňák  

predseda komisie 

 


